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COMMISSION DE L'ÉCONOMIE, 
DE LA POLITIQUE SCIENTIRQUE, 

DE L'ÉDUCATION, DES INSTITUTIONS 
SCIENTIRQUES ET CULTURELLES 

NATIONALES, DES CLASSES MOYENNES 
ET DE L'AGRICULTURE 
RÉUNION PUBL!QUE DU 
MARDI ! 6 MARS 1999 

PRÉSIDENCE de 

M. Hotermans 

La séance est ouverte à 10.42 heures. 

COMMISSIE VOOR HET BEDRIJFSLEVEN, 
HET WETENSCHAPSBELEID, HET ONDERWIJS, 

DE NATIONALE WETENSCHAPPELIJKE 
EN CULTURELE INSTELLINGEN, 

DE MIDDENSTAND EN DE LANDBOUW 

OPENBARE VERGADERING VAN 
DINSDAG 16 MAART 1999 

VOORZITTER : 

De heer Hotermans 

De vergadering wordt geopend om 10.42 uur. 

Interpellatie van de heer Lode 
Vanoost tot de minister van Wetens 
chapsbeleid over "de toeristische 
promotie van Birma door de 
Koninklijke Musea voor Kunst en 
Geschiedenis" (nr. 2274) 
Interpellation de M. Lode Vanoost au 
ministre de la Politique scientifique 
sur "la promotion touristique de la 
Birmanie par Ies musées royaux 
d'Art et d'Histoire" (n° 2274) 

De voorzitter : De heer Lode Vanoost 
heeft het woord. 

De heer Lode Vanoost (ECOLO 
AGALEVJ : Mijnheer de voorzitter. 
mijnheer de minister, collega's, op 
4 februari 1999 heeft de Kamer van 
volksvertegenwoordigers nagenoeg 
unaniem een resolutie over Birma 
goedgekeurd. Deze resolutie verzoekt 
de Belgische regering in punt 4 om, ik 
citeer: " er bij de Belgische 
ondernemingen en touroperators op aan 
te dringen de oproep van u, wettelijk 
verkozen meerderheid National 
League for Democracv - te respecteren 
om alle banden op het vlak van handel. 
investeringen en toerisme te verbre- 
ken." ~ 

Mijnheer de minister. de Koninklijke 
Musea voor Kunst en Geschiedenis zijn 
uiteraard geen onderneming of tourope- 

rator. Het lijkt mij evenwel logisch dat 
overheidsinstellingen terzake een 
zekere voorbeeldfunctie vervullen. 
Op 23 februari 1999 organiseerden de 
verenigde Commissies van Buiten 
landse Zaken van Kamer en Senaat een 
hoorzitting met vertegenwoordigers van 
Amnesty International. Amnesty Inter 
national voert dit jaar een gerichte actie 
rond vier probleemlanden : Algerije. 
Turkije. de Centraal-Afrikaanse regio 
en de Verenigde Staten van Amerika. 
Deze keuze werd door PS-senator 
Mahoux in vraag gesteld: hij vond dat 
er veel evidentere keuzes waren en 
citeerde één voorbeeld : Birma. 
De zogenaamde Educatieve en Cultu 
rele Diensten van de Koninklijke Musea 
voor Kunst en Geschiedenis organise 
ren een cyclus van lezingen voor de 
promotie van culturele en archeologi 
sche reizen. Op 20 maart houdt een 
zekere C. Delecourt een lezing over 
Birma Geïnteresseerden kunnen zich 
daarna inschrijven voor een reis van 
12 tot 24 november 1999 naar Birma. 
De Koninklijke Musea voor Kunst en 
Geschiedenis promoten op die manier 
het toerisme naar een van de meest 
verwerpelijke regimes ter wereld. Dit 
lijkt mij toch in flagrante tegenspraak te 
zijn met de wil van de volksvertegen 
woordiging. Mijnheer de minister, ik 
had graag uw mening gekend over dit 

initiatief. Welkt: maatregelen zult u 
nemen om de instellingen onder uw 
voogdij terug in lijn te brengen met de 
resolutie die werd goedgekeurd door de 
Kamer van volksvertegenwoordigers ? 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Ylielf. munster van Weten 
schapsbeleid : Mijnheer de voorzitter. 
collega ·s. allereerst wijs ik erop dat 
zowel de lezing als de reis reeds lang 
voor de goedkeuring in de Kamer van 
de resolutie over Birma gepland waren. 
Ze passen in een lezingencyclus waarbij 
naast Birma. Sint-Petersburg. Barce 
lona, Oezbekistan en Egypte aan de 
orde komen. Telkens wordt cr ook een 
reis daarheen voorgesteld. De reizen 
hebben overigens niet zozeer een 
toeristisch. maar veeleer een 
wetenschappelijk-cultureel en archeolo 
gisch karakter. 

Niettemin heb ik de hoofdconservator 
van de Koninklijke Musea voor Kunst 
en Geschiedenis in een brief uitgeno 
digd om voortaan rekening te houden 
met de inhoud van de resolutie die op 4 
februari jongstleden door de Kamer van 
volksvertegenwoordigers werd aange 
nomen. 

De voorzitter : De heer Lode Vanoost 
heeft het woord. 
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De heer Lode Vanoost (ECOLO 
.\GALEV J: Mijnheer de voorzitter, 
mijnheer de minister, u hebt een bondig 
antwoord gegeven waarmee ik - dat 
besefte u ongetwijfeld - het niet eens 
ben. Dat de lezing en de reis reeds lang 
vóór de goedkeuring van de resolutie 
over Birma waren gepland. is voor mij 
geen inhoudelijk argument om r: 
gewoon te laten doorgaan. 

De reis vindt plaats op het einde van het 
jaar. Niets houdt u tegen om naar 
aanleiding van de recente politieke 
beslissing die initiatieven stop te zetten. 
Integendeel. Ik illustreer dit aan de hand 
van een voorbeeld op een ander 
domein. Onlangs heb ik de minister van 
Justitie geïnterpelleerd over het feit dat 
een delegatie van Interpol-België zou 
deelnemen aan de conferentie in Birma. 
Welnu. na overleg met zijn collega's 
van de Europese Unie heeft hij beslist 
om de samenwerking van België aan 
die conferentie te beëindigen. Verschil 
lende andere landen hebben zich daar 
trouwens bij aangesloten. Met andere 
woorden. mijnheer de minister. u geeft 
geen valabel argument ten gronde. Het 
is daarentegen een reden te meer om de 
promotie van de reis in de brochure te 
verwijderen en de lezing te schrappen. 

Nogmaals, ik heb niets tegen de 
promotie van culturele en archeologi 
sche reizen, maar wel tegen de context 
waarin dit voor Birma gebeurt. 
Bovendien werd de resolutie die - laten 
wij het niet vergetr-i - een CVP 
initiatief was dat actie! gesteund werd 
door verschillende leden van de PS en 
dus uitging van de meerderheid, reeds 
lang vóór de stemming besproken. Het 
is niet alsof het probleem-Birma pas op 
4 februari jongstleden uit de lucht is 
komen vallen. Zelfs indien er geen 
resolutie was goedgekeurd. zou ik nog 
steeds betreuren dat deze reis en lezing 
werden georganiseerd. 

Daarom doe ik een oproep aan de 
collega's van de meerderheid om 
consequent te zijn met de resolutie die 
zijzelf hebben ingediend, en mijn motie 
van aanbeveling mede te ondertekenen. 
Ik citeer het dispositief : "De Kamer... 
rekening houdend met de resolutie over 
Birma goedgekeurd op 4 februari 1999, 
inzonderheid met artikel 4, verzoekt de 
regering om de lezing van 20 maart 
1999 over Birma en de promotie voor 
de reis van 12 tot 24 november 1999 in 
de Koninklijke Musea voor Kunst en 
Geschiedenis onverwijld stop te zetten". 

Dat pleidooi is kort en krachtig en 
vraagt van u, mijnheer de minister, 
slechts een kleine inspanning. U kunt 
aan mijn verzoek zonder problemen 
tegemoet komen. Ik herhaal ten slotte 
mijn verzoek aan de leden van de 

meerderheid om mijn motie mede te 
ondertekenen in de lijn van de door hen 
goedgekeurde resolutie. 

Le président : Je précise. monsieur le 
ministre, qu'en tant que membre de la 
commission. j'ai contresigné cette 
motion de recommandation déposée par 
M. Vanoost car je partage son point de 
vue. 

M. Ylietf, rmmstre : Monsieur le 
président, je crois que nous partageons 
tous ce point de vue. C'est d'ailleurs le 
sens de ma réponse puisque j'ai invité le 
conservateur en chef des Musées 
royaux d'Art et d'Histoire à se 
conformer dorénavant à la résolution 
adoptée par la Chambre des représen 
tants le 4 février 1999 au sujet de la 
Birmanie. Je n'ai aucune raison 
objective de préjuger d'une réponse 
négative de sa part. 

Le président: En conclusion de cette 
discussion, une motion de recomman 
dation a été déposée par M. Lode 
Yanoost, Mme Simonne Crcyf et 
MM. Roger Hotermans et Robert De 
Richter, Elle est lihellée comme suit : 
"La Chambre. ayant entendu l'interpel 
lation de M. Lode Vanoost 
et la réponse du ministre de la Politique 
scientifique, compte tenu de la 
résolution sur la Birmanie adoptée par 
la Chambre le 4 février 1999, et plus 
particulièrement de l'article 4. qui 
appelle à rompre les liens en matière de 
tourisme vers la Birmanie, invite le 
gouvernement à supprimer sans tarder 
la conférence du 20 mars 1999 sur la 
Birmanie et à renoncer à la promotion 
du voyage du 12 au 24 novembre 1999 
dans les Musées royaux d'Art et 
d'Histoire." 

Tot besluit van deze bespreking werd 
een motie van aanbeveling ingediend 
door de heer Lode Yanoost. mevrouw 
Simonne Creyf en de heren Roger 
Hotermans en Robert De Richter. Ze 
luidt als volgt : 
"De Kamer, gehoord de interpellatie 
van de heer Lode Vanoost 
en het antwoord van de minister van 
Wetenschapsbeleid. rekening houdend 
-iet de resolutie over Birma, goedge 
keurd door de Kamer op 
4 februari 1999. inzonderheid met 
artikel 4 dat oproept tot het verbreken 
van het toerisme naar Birma, verzoekt 
de regering om de lezing van 
20 maart 1999 over Birma en de 
promotie van de reis van 12 tot 
24 november 1999 in de Koninklijke 
Musea voor Kunst en Geschiedenis 
onverwijld stop te zenen." 
Le vote sur la motion aura lieu 
ultérieurement. La discussion est close. 

Over de motie zal later worden 
gestemd. De bespreking is gesloten. 

- La réunion est suspendue à 10.55 
heures. 

De vergadering wordt geschorst 
/)/11 10.55 uur. . 

De vergadering wordt hervat 
0111 }4.JJ uur: 

- La séance est reprise ù 14.11 heures. 

- voorzitter : de heer Ansoms 

De voorzitter: De vergadering is 
hervat. 

La séance est reprise. 

Mondelinge vraag van mevrouw 
Simonne Creyf aan de vice-eerste 
minister en minister van Landsverde 
diging, belast met Energie, over "de 
mogelijke impact van het millen 
niumprobleem op de energiesector, in 
het bijzonder op de productie van 
elektriciteit" (nr. 2065) 
Question orale de Mme Simonne 
Creyf au vice-premier ministre et 
ministre de la Défense nationale, 
chargé de !'Énergie, sur '1'impact 
possible du problème du bogue de 
l'an 2000 sur le secteur de l'énergie, 
notamment sur la production d'élec 
tricité" (n° 2065) 

De voorzitter : Mevrouw Simonne 
Creyf heeft het woord. 

Mevrouw Simonne Creyf 1CVP1: 
Mijnheer de voorzitter. mijnheer de 
minister. collega's. elektrische energie 
is een basisgoed. Het is ook een cruciaal 
onderdeel van de basisinfrastructuur 
van het land. Verspreide computerpro 
blemcn zouden eventueel tegen het 
einde van 1999, niet alleen in cil' 
productie van de kerncentrales en van 
de elektrische centrales maar ook in het 
vervoer en in de transformatie van 
elektriciteit. aanvoerondcrbrckingcn en 
pannes kunnen veroorzaken. 

Bij eventuele pannes zou de schade in 
de nijverheid en in de diensten moeilijk 
te overzien zijn. Het staat vast dat in hel 
buitenland zeer zwaar aan dit probleem 
wordt getild en dat het in ons land 
uiteraard ook kan rijzen. Het kan echter 
worden voorkomen. 

Mijnheer de minister, ik kom tot mijn 
vragen. 

Hoe paraat is de elektriciteitssector om 
het hoofd le bieden aan eventuele 
millenniumproblemen en wat is hier de 
gevolgde strategie ? 
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Simonne Creyf 

Welke onafhankelijke instantie is er 
gelast met een nazicht '? Kan de 
he\'Olking worden gerustgesteld? 

Wat gebeurt er in de petroleum- en de 
gassector om het millenniumprobleem 
te vermijden ·1 

De voorzitter : De minister heeft het 
woord. 

De heer Poncelet, vice-eerste minister 
en minister van Landsverdediging, 
belast met Energie : Mijnheer de 
voorzitter, collega's, ik begrijp uw 
bezorgdheid, mevrouw, omtrent de 
problemen die gepaard kunnen gaan 
met de bug van het jaar 2000 in de 
energiesector. De energievoorziening 
vormt immers de basis van de 
economie. 

Ik kan u echter geruststellen of ik zal 
althans proberen u gerust te stellen. Net 
zoals alle andere energiesectoren 
bekommert de elektriciteitssector zich 
reeds maandenlang om dit probleem. 
De eerste initiatieven werden genomen 
in 1995-1996. 

Ik heb een reeks dossiers aan het 
commissiesecretariaat overhandigd. Ter 
informatie worden u de antwoorden van 
Electrabel, CPTE en Distrigas bezorgd 
op een enquête van DG XVII van de 
Europese Commissie, samen met een 
syruhesenota van het bestuur Energie. 
Zij geven een duidelijk overzicht van de 
acties die werden ondernomen en van 
de structuren die werden , "Jgericht om 
de problemen van de overgang naar het 
jaar 2000 op te lossen. 

Electrabel spitst zich toe op de 
elektriciteitscentrales terwijl de Ven 
nootschap voor de Coördinatie van 
Productie en Transport van Elektrische 
Energie. de CPTE, dit probleem 
aanpakt op het vlak van het 
transportnet. 

Electrabel en CPTE hebben een 
instantie opgericht die het millennium 
probleem dient aan te pakken. Deze 
instantie, Compare 2000, wat Com 
pliance Progress and Readiness 
betekent, werkt op drie niveaus. 

Ten eerste coördineert het directieco 
mité het gehele programma. Vervolgens 
controleren de werkee. heden de 
planning en de conformiteit van de 

projecten. Ten slotte worden de 
werkzaamheden, met het oog op de 
conformiteit voor de overgang naar het 
jaar 2000, daadwerkelijk uitgevoerd. 
Enkele honderden mensen wijden zich 
aan de problematiek van het jaar 2000. 
De evolutie van de projecten wordt 
maandelijks aan de algemene directie 
van Electrabel gerapporteerd. 
De risico's op het vlak van de 
elektriciteitslevering zijn onder con 
trole. De elementen die invloed zouden 
kunnen hebben op het net krijgen de 
vermelding "jaar 2000" of krijgen een 
strikt programma. De uiterste datum om 
alles conform te maken, is bepaald op 
30 juni 1999. 
Alles wat gepaard gaat met de nucleaire 
veiligheid is conform. Op het vlak van 
de bevoorrading zijn de op de sites 
opgeslagen brandstoffen geïnventari 
seerd en kan de opslag dientengevolge 
worden aangepast. Tussen Distrigas en 
Electrabel vindt overleg plaats omtrent 
de 011 /ine-gasleveringen. Tevens wordt 
overleg gepleegd tussen Electrabel en 
haar buitenlandse partners teneinde de 
risico's inzake grensoverschrijdende 
uitwisseling te bedwingen. In het kader 
daarvan zal de geplande uitwisseling 
van energie tot een minimum worden 
herleid om in een maximale capaciteit 
le voorzien voor eventuele noodleve 
ring. 
De elementen die een impact hebben op 
de hoogspanningstransmissie zijn com 
patibel met de overgang naar het jaar 
2000. Het nationale controlecentrum is 
aangepast en uitgetest. Voor sommige 
functies dienen nog minieme aanpassin 
gen te gebeuren en wordt een strikt 
programma uitgewerkt. De gewestelijke 
centra werden sedert 1997 geleidelijk 
aan vervangen. Het telecommunicatie 
net kreeg de vermelding "jaar 2000". 
De enige overblijvende risico's betref 
fende het jaar 2000 kunnen zich 
voordoen bij het industriële cliënteel. 
Een verstoring van de vraag naar 
elektriciteit is immers niet onwaar 
schijnlijk. Op het vlak van deze materie 
is er samenwerking tussen Electrabel en 
haar belangrijkste afnemers. 
Zo werden voorzorgsmaatregelen geno 
men om het risico op ongevallen te 
bepei Ken en in geval van verstoring van 
het systeem. de bevoorrading van 
essentiële diensten veilig te stellen. 

Er treedt geen onafhankelijke instantie 
op in deze materie. De problematiek 
van de overgang naar het jaar 2000 
wordt van dichtbij opgevolgd door het 
bestuur Energie. Ook de Europese 
Commissie bestudeert deze problema 
tiek, zowel op het niveau van DG XIII - 
Telecommunicatie - als van DG XVII - 
Energie. Zij werkt derhalve samen met 
de regeringen en met de sectorale 
organisaties. De netten en hun 
interconnectie vormen haar belangrijk 
ste bezorgdheden. In dit kader zal DG 
XVII verslag uitbrengen bij de 
volgende Energieraad in de maand mei. 

De gas- en aardoliesector hebben 
gelijkaardige maatregelen genomen om 
te vermijden dat de bevoorrading wordt 
onderbroken. Aangezien België geen 
gasproducent is, is het tevens van 
belang dat ook de landen die gas 
leveren de vereiste maatregelen nemen 
met het oog op de overgang naar het 
jaar 2000. In dit opzicht werkt Distrigas 
nauw samen met zijn leveranciers. 

Uit het overzicht blijkt dat in ons land al 
het nodige wordt gedaan om te 
voorkomen dat de energievoorziening 
in het gedrang zou komen naar 
aanleiding van de overgang naar het 
jaar 2000. 

De voorzitter : Mevrouw Simonne 
Creyf heeft het woord. 

Mevrouw Simonne Creyf <CVP) : 
Mijnheer de voorzitter, mijnheer de 
minister, ik dank u voor uw antwoord, 
dat overtuigend klinkt. Ik ben tevreden 
dat ik deze vraag heb gesteld omdat uw 
antwoord informatief is en zowel de 
kleine als de grote verbruiker garanties 
biedt dat het probleem is onderkend en 
men sinds geruime tijd werk maakt van 
deze problematiek. 

De voorzitter: Het incident is gesloten. 

L'incident est clos. 

- De openbare commissievergadering 
wordt ges/Olen 0111 14.20 uur. 
- La réunion publique de <·0111111issio11 
es/ levée à 14.20 heures. 
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